CATHOLICISM

Lesson One: Amazed and Afraid驚訝和害怕
QUESTIONS FOR UNDERSTANDING:
PART ONE:

1. In what ways does the Incarnation reveal a "divine humor" and "sacred jest"? (CCC 461,  463,  654,  655)

1.  「道成肉身」(incarnation) 怎樣帶出了一個““神的幽默和笑話”﹖  (請看天主教教理 461, 463, 654, 655)
2. What is the significance of St. Paul and other New Testament writers describing Jesus as Lord? What are the Old Testament roots of that title? How would most first century Greeks or Romans respond to the statement, "Jesus is Lord"? (CCC 446, 448, 450)

2.  聖保祿和其他新約的作者把耶穌形容為“主” 這有什麼重要性﹖在舊約裡﹐哪裡記載到這個稱號的根源﹖對於“耶穌是主”這句話﹐大多數第一世紀的希臘或羅馬人會有怎樣的回應﹖(請看天主教教理446, 448, 450)

3. What place does the Incarnation have in the beliefs of the Catholic Church? How does the Incarnation distinguish Jesus Christ from men such as Buddha, Mohammed, or Confucius? What options are available when one has to decide who Jesus Christ is? (CCC 423, 430-445)

3.  對於我們聖教會的信念來說,「道成肉身」(incarnation) 有何等的地位﹖為何「道成人身」(incarnation) 讓我們知道耶穌和其他人﹐例如佛祖﹐穆罕默德﹐和孔子等有所分別﹖當我們要決定耶穌是誰時﹐我們有甚麼選擇﹖ (請看天主教教理423, 430-445)
PART TWO:

1. What were the four central tasks expected of the Messiah by most first-century Jews? Where did those tasks originate and what are some examples of how they were expressed?

1.  對於第一世紀的猶太人來講﹐默西亞最重要的四個任務是甚麼﹖這些任務的根據源自哪裡﹖它們又怎樣被表達出來﹖請提出一些例子。
2. Why did the tribes of Israel need to be gathered? How did Jesus go about doing this? (CCC 541, 542)

2.  為甚麼以色列的支派要被召集一起﹖耶穌又怎樣實行這件事﹖ (請看天主教教理541, 542)
3. What was the purpose of the Temple within ancient Judaism? How did Jesus identify Himself with the Temple? (CCC 2099, 2100, 1197) ·

3.  對於猶太教來說﹐聖殿有何用處和意義﹖耶穌怎麼確定自己就是聖殿﹖  (請看天主教教理2099, 2100, 1197)

4. What enemies did Jesus conquer, and how did he do battle? (CCC 550, 559, 635)

4.  耶穌戰勝了哪些敵人﹖他怎樣作戰﹖ (請看天主教教理550, 559, 635)

5. Why did Jesus die on the cross? What did He accomplish, fulfill, and embody in being crucified? (CCC 599, 613-14, 616, 618, 622-23)

5.  耶穌為何要死在十字架上﹖從祂的聖死﹐耶穌能夠達成，落實﹐和體現些甚麼﹖(請看天主教教理599, 613-14, 616, 618, 622-23)
6. Why is the historical and physical nature of the Resurrection so important to Christians? What is an historical argument in favor of the Resurrection?  (CCC 638-9, 643, 645)

6.  為何基督的復活﹐有歷史和物理上的見証﹐對於基督徒是非常重要的﹖基督復活在歷史的爭議上有甚麼立足點﹖ (請看天主教教理638-9, 643, 645)

。

7. Who was the first evangelist for the crucified Messiah? What is the irony of that fact?

(CCC 306, 307)

7.  誰是第一位為被釘死的默西亞傳福音的人﹖這實況為何帶有諷刺性﹖ (請看天主教教理306, 307)
QUESTIONS FOR APPLICATION - PART 1:

l. How can I demonstrate, in both my public and private actions, my belief that Jesus is Lord? Are there-some areas of my life that I need to relinquish more to His lordship?

我怎樣從自己內在操守和外在行為的表現，去證明我相信耶穌是救主？ 在我的生活中，我是否還有些地方可以提升對耶穌的虔敬呢？
2. Do I sometimes doubt the Church's teachings about the Incarnation? What questions do I have about the person, actions, or teachings of Jesus? How can I go about addressing those doubts and questions?

我有否懷疑聖教會關於「基督道成肉身」的教導呢？ 我對耶穌的為人，行實和教導有什麼疑惑呢？ 我該怎樣提出和面對那些難題和疑惑？
3. How does sin undermine and harm my spiritual life? Do I need to go to confession more regularly, read Scripture more often, or spend more time in prayer? What are some steps I might consider taking in growing in my relationship with the Lord?

罪惡是怎樣破壞和傷害我的神修生活？ 我需要定期辦告解，勤讀聖經，和時常恆久祈禱嗎？ 有什麼步驟我可以去依循以增進我與天主的關係？
QUESTIONS FOR APPLICATION - PART 2:

1. Do I need to contemplate more seriously the sacrifice of Christ on the Cross?

我需要更加認真地去默想基督在十字架上的祭獻嗎？
2. We are all called to be evangelists and to spread the Gospel. How can I be a better evangelist of the good news? What fears or concerns do I have about evangelizing? What can I do about those fears or concerns?

我們是被召往傳揚福音的福傳者。我怎樣做才是一個稱職的福傳者？ 當我做福傳的時候，會遇到什麼恐懼和憂慮？ 我該怎樣去面對這些問題呢？
